
Libuše Heczková píše o Emilii Laubové Kinské

(E*forum, 16. 08. 2023)

V nejnovějším příspěvku bohemistického E*fora se Libuše Heczková věnuje osobnosti
PhMr. a Ing. Dr. Emilie Laubové Kinské. „Tato „chytrá a rafinovaná žena“ spojila
svoji vědeckou dráhu s farmakologií a toxikologií. Její volba u dcery lékárníka není až
tak překvapivá. Farmacie jako taková se sice z dnešního pohledu zdá skoro ženským
zaměstnáním, v minulosti to ovšem nebylo tak jasné. Důvody, proč se ženy prosadily
jako farmaceutky (tedy nejen lékárnice), byly různé. V období první republiky byla
chemie obecně ve svých různých podobách od farmacie přes dermatologii až
k fyzikální chemii na různých fakultách univerzit oblíbeným oborem studentek; řadě
z nich se podařilo zůstat pracovat v oboru a některé dosáhly i významných vědeckých
úspěchů. Není bez zajímavosti připomenout, že jedna z prvních profesorek
v Československu Hedwig Langecker získala mimořádnou profesuru na pražské
německé lékařské fakultě v roce 1934 právě na základě významných výsledků v oboru
farmakologie.“
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